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تفاوت مفاهیم در اعتراضات 

اینکه اتفاقات شــهریور ماه ۱۴۰۱ تا به امروز در 
جامعه ایرانی از چه جنســی اســت، مسئله مهمی 
است؛ برخی آن را »اعتراض« اسم گذاشتند، برخی 
»جنبش« و برخی هم »اغتشاش«. البته این حد از 

اختلاف خیلی باید محل تامل و توجه باشد.
 نکته مهم این است که این تحرک عمومی چه 
نام دارد؟ مســئله مند کردن یکی از کارهایی است 
که اصحاب فکر و تحلیل انجام مي دهند. مسئله مند 
کردن یعنی ارایه تحلیل مناســب و راهگشا از یک 
موضوع. به تعبیری مسئله مند کردن جنبش شهریور 
۱۴۰۱ مي تواند در راستای عنوان این جنبش باشد.

 الان در هر دو طرف )معترضان و حامیان وضع 
موجود( خسارت هایی شــکل گرفته است. تحلیل 
این وضعیت مهم اســت. برخی از فعالان سیاسی و 
نمایندگان مجلس، خواهان برخورد جدی با عوامل 
اعتراض هــا و حرکت های خشــن از جانب اهالی 
این حرکت شــدند و در طــرف مقابل هم اهداف و 
شعارهای ساختارشکنانه مطرح شده است. خشونت 
در هر دو طرف به حــدی افزایش یافته که اگر هر 
چه زودتر به یک مسیر مناسب هدایت نشود ممکن 
است به راهی بی بازگشت برای هر دو طرف منتهی 
شــود. از ویژگی های این تحرک، افزایش خشونت، 
گستردگی آن در سراسر کشور و حتی جهان )ایرانی 

و غیر ایرانی(، ایجاد و شــکل گیری یک دو دستگی 
واضح )همراهی و مخالفت( در بین مردم ایران از هر 

قشر و طبقه ای نسبت به این حرکت است. 
 نوع تحلیل و نامگذاری مهم اســت؛ چرا که در 
نحوه تصمیم گیری و مواجهه مناسب موثر است. در 
این متن تلاش مي شود تحلیلی ارائه شود تا به نوعی 

به حکمرانی کمک کند.
در ابتــدا باید اشــاره کرد که همه نشــانه های 
اعتراض، اغتشــاش و انقلاب در این جنبش وجود 
دارد. یعنی از هر زاویه دیدی به موضوع نگاه شــود، 
نشــانه های آن قابل ردیابی است. طبعا هر گروهی 
هم با اشاره به روایت خود دنبال اهدافی است. شاید 
مفروض این نوشــتار این است که روایت مناسب از 
منظر مصالح و منافع عمومی ارائه شــود. در ادامه 
بــا توضیح هر کدام از مفاهیم اعتراض، اغتشــاش 
و انقلاب تلاش مي شــود یک تحلیل مناســب در 

راستای مصالح و منافع عمومی ارائه شود.
۱- »این جنبش، اعتراضی است«. برای اینکه از 
یک موضوع فرهنگی شروع شد که البته می توانست 
حل شــود و حل نشــد. در حال حاضر، مطالبات 
اعتراضی، خیلی گسترده شده است و حتما توانایی 
بالایــی را در حوزه حکمرانی و تصمیم گیری کلان 
سیســتمی جهت حل آنها لازم دارد. بهترین تبلور 
مطالبات موضوعی اعتراضی در آهنگ »برای« آمده 

است. 
شــاید کشــاندن این جنبش به سطح اعتراض، 
کمک بزرگــی به جامعه در بلند مدت کند و باعث 

ایجاد عقلانیتی در تصمیم گیری ها شــود. هر چند 
نشانه هایی از این خردورزی وجود ندارد و با امنیتی 
کردن تحلیل هــا و تلقی کردن جنبــش در قالب 
اقدامی ضد امنیتی، مطالبات اعتراضی به حاشــیه 
رفته اســت. صدای مســئولان نیز از به رســمیت 
شناختن این اعتراض با اقدام عملی مناسب همراه 

نبوده است. 
2- »ایــن جنبش، اغتشــاش اســت«؛ زیرا با 
خشونت همراه بود. افرادی در بین جنبش هستند 
کــه از خارج ایــران برای ضربــه زدن به حکومت 
جمهوری اسلامی در جمع آنها قرار دارند. در عین 
اینکه ممکن است شواهد و مستنداتی مبنی بر این 
نوع نگاه باشد تقلیل کل جنبش به اغتشاش مورد 
قبول اســت. مي توان با جدا کردن صف  اعتراض از 
اغتشــاش البته با مدیریت مناسب از جانب قدرت 

این مرزبندی را روشن کرد.
3- »ایــن جنبــش، انقلابــی اســت«؛ بخاطر 
گستردگی این جنبش در سراسر کشور و مطالبات 
ساختارشکنانه این اطلاق انقلابی بودن جنبش هم 
مي تواند باشد. تحقق شــعارهای ساختار شکنانه و 
مطالبات جنبش تنهــا در یک حکومت غیر دینی 
قابل اجرا است. اما سوال این است جامعه ای که در 
۱2۸۵یک انقلاب سیاسی کرد و در سال ۱3۵۷یک 
انقــلاب دینی چــرا باید دوباره خــود را در فضای 
انقلاب بگذارد؟ شاید این مطالبه بخاطر ناکامی در 

دو انقلاب قبلی بوده باشد. 
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فسـاد افسـارگسـیخته 
زیر چتر افراط گرایی

مدیران و اعضای هیات  مدیره شــرکت فولاد 
اقلید پارس به  منظور توجه و آشنایی هرچه بیشتر 
با دانش روز، محصولات و دستاوردهای دانشمندان 
در حوزه فولاد ســبز، حضور فعالی در نمایشگاه و 

سمپوزیوم فولاد ۱۴۰۱ کیش داشتند.
آخریــن دســتاوردها و همچنیــن الزامــات 
زیست  محیطی تولید فولاد در آینده جهان از موارد 
بسیار مهمی بود که در این سمپوزیوم و نمایشگاه 

به آن پرداخته   شده بود.
 این بازدید حکایت از آن داشــت که مدیران 
فولاد اقلید به اهمیت مســائل زیست  محیطی با 
رویکــرد آینده  پژوهی در تولیــد و تجارت فولاد 
اهتمــام جدی داشــته که می توانــد فرآیندهای 
تولید و توسعه این واحد فولادی را از مسیر تولید 
فولاد ســبز به همراه داشــته باشد. شرکت فولاد 
اقلیــد، غرفه  ای نیز در این نمایشــگاه به پذیرایی 
از  میهمانان، نشســت و هم  اندیشی با کارشناسان 
و فعــالان این حوزه اختصاص داده بود تا با تاکید 
بر حفاظت از محیط  زیســت، روش های سریع  تر و 
بهتری را برای تصفیه و اســتفاده از پساب شهری 
و احداث نیــروگاه برق موردنیاز خود، بیابد. پروژه 
فولاد اقلید پارس، یکــی از بزرگ ترین پروژه های 
زیرمجموعه آهن و فولاد کشــور و برگ زرینی در 

صنعت استان فارس به شمار می  رود.

بیست و چهارمین همایش پژوهشگران صنعت 
فولاد کشــور از تاریخ ۱۰ تــا ۱2 آبان ماه ۱۴۰۱ 
تحت عنوان سمپوزیوم فولاد ۴۰۱ توسط انجمن 
آهن و فولاد ایران در مرکز همایش  های بین المللی 
کیش برگزار شــد. این سمپوزیوم و نمایشگاه که 
با توجه محســوس و مشارکت گسترده واحدهای 
فولادی همراه بود موجب شد آخرین دستاوردهای 

تحقیقاتی و تجربیات علمی و فنی ارائه شود. هدف 
از برگزاری سالانه ســمپوزیوم فولاد ایجاد زمینه 
مساعد برای برقراری ارتباط میان دست اندرکاران 
صنعت فولاد کشــور با اســتادان و دانشــجویان 
تحصیلات تکمیلی و محققان در جهت تبادل  نظر 
به  منظور رفع مشــکلات موجود و توسعه هر چه 

بیشتر این صنعت است.

حضور فعال مدیران فولاد اقلید پارس در سمپوزیوم فولاد ۱۴۰۱

بهره برداری از نخستین کارخانه جوجه کشی هوشمند تمام ایرانی

در ســال های اخیر به همت جوانان و نخبــگان ایرانی و با حمایت مجموعه 
اقتصادی کوثر، تحریم های تهدیدی اقتصادی تبدیل به فرصت های ارزشمندی 
در میــدان خودکفایی و عدم وابســتگی شــد که امروز با تولید ۸۰ دســتگاه 
جوجه کشــی در ســال، باعث جلوگیری از خروج حدود ۶ میلیــون یورو ارز از 
کشور می شود. کارخانه جوجه کشی انزلی که به دلیل تحریم ها و نبود تجهیزات 
و امکانات کافی ســال ها در انتظار بهره برداری بود امروز پس از ۱۰ سال افتتاح 
و بهره برداری شد. صنعت تولید، گرداننده اصلی اقتصاد کشور هاست، راه اندازی 
واحد های تولیدی علاوه بر اینکه ســرمایه گذاری ســودآور محسوب می شود، 
فرصت های شغلی بی شماری نیز ایجاد می کند. باتوجه به تحریم های ظالمانه ای 
که در ســال های اخیر گریبانگیر صنعت ها به خصوص واحد های تولیدی شده 
است آغاز فعالیت های تولیدی حتی در ابعاد کوچک، کار آسانی نیست و عملًا 
ایجاد واحد تولیدی و اشــتغالزایی همان قدر که نتیجه ای ارزشمند و بزرگی در 
پی دارد، مســیری پر چالش نیز در پیش رو دارد. استان گیلان ۱۷ درصد تولید 
در بخش طیور کشــور را تأمین می کند که متأسفانه بخشی از زنجیره صنعت 
طیور در سال ۹۵ به علت تحریم ها به چالش کشیده شد و در پی آن عزم جدی 
دشــمنان برای بر زمین زدن صنعت و تولید کشور بیش از پیش برای همگان 
آشکار شد.کارخانه جوجه کشی فتح خرمدشت در سال ۹۵ خریداری شد که پس 
از تجهیز کامل و به روزرسانی با ظرفیت تولید 3۶ میلیون قطعه جوجه یک روزه 

در سال به بهره برداری رسید. این کارخانه با 
ســه هزار میلیارد تومان سرمایه گذاری و ۸۵ 
میلیارد ریال تسهیلات بانکی در ابعاد 2 هزار 

و 2۰۰ هکتار افتتاح شد.
این پروژه که به همت ســازمان اقتصادی 
کوثــر و بخش خصوصی محقق شــد بیانگر 
عملکــردی مثبــت در راســتای حمایت از 
کارآفرینــی و ایجاد اشــتغال پایدار اســت. 
ناصر فخاری رئیس ســازمان اقتصادی کوثر 
می گوید امــروز بهره بــرداری از تجهیزی را 
جشــن می گیریم که توسط فرزندان شهدا و 
جانبازان و ایثارگران شکل گرفت. فخاری این 
افتخار را مدیون جوانانی می داند که در پاسخ 

به تحریم کنندگان دســتگاه هایی انحصاری در دســت ابرقدرتان را بومی سازی 
کردند بطوری که اگر کســی به ماشــین آلات روز دنیا در جوجه کشی نیازمند 
باشــد می تواند در داخل کشــور آن را تهیه کند. به گفته رئیس این ســازمان 
اقتصادی در حال حاضر ۱۷ درصد مرغ اجداد کشور در گیلان تولید می شود که 
این یعنی ۱۷ درصد امنیت غذایی کشور در حوزه طیور در استان گیلان است 
و اگر مي خواهیم این مســئله حفظ شود و ادامه داشته باشد باید حمایت شود 
و زیرساخت های مورد نیاز آن را تامین کنیم. وی معتقد است که امروز دشمن 
نمی تواند هیچ ضربه ای در امنیت غذایی به کشــور و مردم وارد کند و می گوید 
اگر می خواهیم این امنیت حفظ شود و به سطوح بالاتر برود باید مورد حمایت 

بیشتری قرار گیرد. 
دکتر مهربخش فرزند شــهیدی که بانوی نخبه و مدیرعامل شرکت توسعه 
مکانیزاســیون و صنایع کشاورزی کوثر نیز هســت از افزایش تقاضا و پذیرش 
پروژه هــای دیگر از جمله افتتاح چهار کارخانه در کشــور کــه 2 واحد آن در 
سیســتان و بلوچستان با هدف محرومیت زدایی احداث می شود خبر می دهد و 

می گوید: »مجموعه مکانیزاسیون این ظرفیت را در خودش می بیند که با افزایش 
ظرفیت بتواند پشتیبانی لازم را نسبت به واحدهای تولیدی بخصوص واحدهای 
جوجه کشی سراسر کشور اعمال کند.« مهربخش با اشاره به تشدید تحریم ها 
می گوید که از سال ۹۶ و ۹۷ در پی شدت گرفتن تحریم ها و به دلیل وابستگی 
که حوزه طیور به واردات داشــت، این حوزه متوجه تهدید جدی تحریم شد و 
این مهم یادآوری شــد که اروپاییان و آمریکاییان هر زمان که قرار بود فن آوری 
بــه ما انتقال دهند از چهار حالت خارج نبوده یا نمی آمدند یا می آمدند و  امین 
نبودند، یا می آمدند و به بهانه ای کار را ر ها می کردند و یا می آمدند و سواستفاده 
می کردند که بند سوم این مهم شامل حال ما شد و کار را نیمه تمام ر ها کردند 
و رفتند که سرانجام پس از دو سال به همت جوانان متعهد و متخصص ایرانی 
تهدید تحریم به فرصت تبدیل شد. حجت الاسلام بخشعلی مولایی، مدیرعامل 
کارخانه در آیین افتتاح کارخانه تمام ایرانی می گوید: خداوند در قرآن می فرماید 
هیچگاه به ظالم تکیه نکنید و  ما نیز با تکیه بر این آیه و تلاش و همت دلسوزان 
و جوانان غیرتمند این مرز و بوم توانستیم به افتخارات بسیاری دست یابیم که 

امروز نمونه اش را در گیلان شاهد بودیم.
مولایی به تحریم های ظالمانه اشاره می کند و می گوید در ابتدا در سال ۹۵، 
تعداد ۶ دســتگاه وارد کردیم که به علت مواجه شدن با تحریم ها امکان واردات 
دســتگاه های دیگر را نداشــتیم که تصمیم گرفتیم با سرمایه گذاری از ساخت 
دستگاه ها و بومی ســازی آن حمایت کنیم که امروز نتیجه اش را شاهد بودیم 
و این افتخار را مدیون مهندســین، کارشناسان و کارگران و تلاش شبانه روزی 

آنان هستیم. 
وی در ادامه با اشــاره به بالا بودن کیفیت دســتگاه های بومی ســازی شده 
می گوید، »دستگاهی که توسط مهندسین ایرانی تولید شد از نمونه های خارجی 
چیزی کم ندارد و طبق بررســی های به عمل آمده حتــی در مواقعی راندمان 
بالاتری نســبت به نمونه خارجی را به ثبت رسانده و دیگر دشمن نمی تواند در 
زمینه تولید به خصوص گوشت و مرغ و کشاورزی تهدیدی برای ما ایجاد کند.«
مدیرعامل کارخانه در انتهای صحبت هایش می گوید که در شرکت ما 3۰۰ 
نفر بصورت مســتقیم مشغول به کار هستند که به دلیل جذب پرسنل توانمند 
 امید است شاهد افزایش ظرفیت در این کارخانه باشیم. محمد پورخوش سعادت، 
فرماندار بندرانزلی می گوید: دولت های مختلف جمهوری اسلامی در سال های 
گذشته کمک های بســیاری در رسیدن به امنیت 
غذایی کردند که امروز بتوانیم در تحریم شــکنی 
اقدامــات مثبتی انجام دهیم. وی معتقد اســت: 
فشار هایی که سال هاست با اهداف شوم از هر سو 
بر جمهوری اســلامی وارد می شود نباید موجب 
شود مردم نسبت به تلاش های جوانان و نخبگان 

کشور بی تفاوت شوند.
پورخوش ســعادت می گوید که این حجم از 
فشار و دشمنی چیز جدیدی نیست و کشور ایران 
در طول تاریخ به دلیــل دارا بودن منابع ثروت و 
مردم متمــدن موجب طمع کشــور های غاصب 
بــوده و ما همچنان تلاش خواهیــم کرد تمامی 
ظرفیت های کشور به ویژه استان گیلان که دارای 

ظرفیت های بالایی است را در جهت بهبود سطح زندگی مردم بکار بگیریم.
محمد صادق واعظی مدیرعامل هلدینگ کشاورزی کوثر نیز در این مراسم 
هلدینگ کشــاورزی کوثر را متنوع ترین هلدینگ کشاورزی کشور دانست که 
بخش عمده پورتفوی این شرکت در حوزه تولید طیور گوشتی و تخم گذار است.

به گفته مدیرعامل هلدینگ کشاورزی کوثر این هلدینگ ۷۰ درصد جوجه 
پدر و مادر گوشتی و ۴۰ درصد جوجه پدر و مادر تخم گذار را تولید می کند و 
در این هلدینگ شرکت های متعددی در بخش های دام های  سبک و سنگین، 
خوراک دام، زراعت و آبزیان فعالیت می کنند و عملا کار توسعه و تکمیل زنجیره 
تشــکیل شرکت ها در حوزه را برعهده دارد. مجموعه اقتصادی کوثر کار توسعه 
و تکمیل شــرکت ها در حوزه های متنوع را برعهده دارد و با تولید ۸۰ دستگاه 
جوجه کشی در سال باعث جلوگیری از خروج حدود ۶ میلیون یورو ارز از کشور 
خواهد شد. با توجه به گام هایی که در حوزه دانش بنیان توسط جوانان این مرز 
و بوم برداشته شده امیدواریم با حمایت های بیشتر، تکمیل حوزه های دیگر به 

ویژه در بخش اقتصادی را شاهد باشیم.

دکتر مهربخش فرزند شهیدی که بانوی نخبه 
و مدیرعامل شرکت توســعه مکانیزاسیون و 

صنایع کشاورزی کوثر است، بیان  کرد:
مجموعه مکانیزاســیون ایــن ظرفیت را در 
خودش می بیند که بــا افزایش ظرفیت بتواند 
پشتیبانی لازم را نسبت به واحدهای تولیدی 
بخصوص واحدهای جوجه کشی سراسر کشور 

اعمال کند.


